
PROTOKÓŁ NR 18/04 
 POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 
W DNIU 1 LIPCA 2004 ROKU  

 
Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji – Andrzej Nowak.  
 
W posiedzeniu uczestniczyło 8 członków Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz.12:00.  
 
Przewodniczący Komisji - przedstawił projekt porządku posiedzenia:  
 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał, objętych porządkiem XIX sesji Sejmiku: 

a) w sprawie zmian w budżecie województwa na 2004 rok (2 projekty), 
b) w sprawie zmian w planie finansowym Wojewódzkiego Funduszu Gospodarki 

Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2004 rok, 
c) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy 

Morawica, nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Województwa 
Świętokrzyskiego, oznaczonych w ewidencji gruntów obręb Morawica jako 
działki: nr 343/9, nr 343/10, nr 343/12, 343/13 o łącznej pow. 0,1035 ha, 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Kielce, nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Województwa 
Świętokrzyskiego, oznaczonej w ewidencji gruntów miasta Kielce działką nr 
111/4 o pow. 0,0417 ha (KW 59 140), 

e) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, oznaczonej 
w ewidencji gruntów Obr. Morawica działką nr 343/8 o pow. 0,0423 ha (KW 
95 517), 

f) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego 
dróg wojewódzkich Województwa Świętokrzyskiego na cele nie związane z 
budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg, 

g) w sprawie wniosku do Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie 
niezgodności z Konstytucją przepisów ustaw.  

2. Przyjęcie planu pracy Komisji na II półrocze 2004 roku.  
3. Sprawy różne. 
 
Zapytał członków Komisji o uwagi do ww. porządku.  
 
Komisja jednomyślnie przyjęła ww. porządek posiedzenia.  
 
Ad. 1. a) 
Członkowie Komisji otrzymali 2 projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie 
województwa (załączniki do akt XX sesji Sejmiku). 
 
Pan Zdzisław Wojciechowski – Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego – 
przedstawił ww. projekty. 
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Poinformował, że pierwszy z nich dotyczy zmian w budżecie województwa, 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 3.300.000 zł  
pochodzącą z rezerwy subwencji ogólnej z przeznaczeniem na dofinansowanie 
inwestycji drogowych.  
 
Wyjaśnił, że załączone do projektu tabele określają cele, na jakie te środki mogą być 
przeznaczone. Chodzi tu o finansowanie inwestycji drogowych, które zostały 
rozpoczęte w 2001 roku.  
 
Przewodniczący Komisji – wobec braku głosów w dyskusji zaproponował 
pozytywne zaopiniowanie przez Komisję omówionego projektu uchwały.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za” 
0 głosów „przeciw” 
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
Opinia Komisji, sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu.  
 
Skarbnik Województwa – poinformował, ze drugi projekt zakłada zmiany 
w budżecie województwa, polegające na zwiększeniu planu dochodów i wydatków 
o kwotę 150.000 zł. dotacji ze środków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 
z przeznaczeniem dla Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji i urządzeń Wodnych 
w Kielcach na dofinansowanie budowy zbiornika wodnego służącego celom małej 
retencji w miejscowości Topiołki, gm. Ćmielów.  
Przewodniczący Komisji – wobec braku głosów w dyskusji zaproponował 
pozytywne zaopiniowanie przez Komisję przedstawionego projektu uchwały.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za” 
0 głosów „przeciw” 
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
Opinia Komisji, sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 
4 do protokołu.  
  

Ad. 1b) 
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały w sprawie zmian w planie finansowym 
Wojewódzkiego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 
2004 rok (załącznik do akt XX sesji Sejmiku). 
 
Prezentacji projektu dokonał Pan Roman Dziedzic – Dyrektor Departamentu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich, Mienia i Geodezji. Poinformował członków Komisji, 
że celem projektu jest dostosowanie planu Funduszu do nowych wymogów 
ustawowych.  



-3- 
 
 
Przewodniczący Komisji – wobec braku głosów w dyskusji zaproponował 
pozytywne zaopiniowanie przez Komisję omówionego projektu uchwały.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za” 
0 głosów „przeciw” 
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
Opinia Komisji, sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu.  
 
Ad. 1c i e) 
Członkowie Komisji otrzymali projekty uchwał w sprawie: 
- wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Morawica, 
nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Województwa Świętokrzyskiego, 
oznaczonych w ewidencji gruntów obręb Morawica jako działki: nr 343/9, nr 343/10, 
nr 343/12, 343/13 o łącznej pow. 0,1035 ha, 
- wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, oznaczonej w ewidencji 
gruntów Obr. Morawica działką nr 343/8 o pow. 0,0423 ha (KW 95 517) 
 (załączniki do akt XX sesji Sejmiku) 
 
Pan Roman Dziedzic – Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Mienia i Geodezji- poinformował, że wójt gminy Morawica wystąpił do Zarządu 
Województwa o przekazanie nieodpłatne na rzecz gminy Morawica fragmentów 
nieruchomości stanowiącej własność województwa, znajdującej się w użytkowaniu 
naszego szpitala, jak też części nieruchomości, znajdującej się w trwałym zarządzie 
Medycznego Studium Zawodowego. 
Są to fragmenty nieruchomości przeznaczone pod gminną drogę. W trakcie 
rozpatrywania została dokonana wizja w terenie. Wniosek gminy zawierał też działkę 
oznaczoną nr ewid.340/8 o powierzchni 342 m kw. Zarząd uznał, że ta działka 
znajduje się poza obrębem drogi, więc zaproponował jej sprzedaż w drodze 
przetargu. 
Ponieważ darowizny miedzy samorządami dokonują organy stanowiące, Zarząd 
musi uzyskać zgodę Sejmiku na rozpoczęcie całej procedury. 
 
Przewodniczący Komisji -otworzył dyskusję nad dwoma przedstawionymi 
projektami. 
 
Radny Sławomir Szarek – zadał pytanie, jaki budżet zasilą dochody ze sprzedaży 
tej działki.  
 
Dyrektor Roman Dziedzic – wyjaśnił, że dochody ze sprzedaży będą przekazane 
do budżetu samorządu województwa.  
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Poinformował, że do Zarządu Województwa wypłynęły kolejne wnioski od samorządu 
gminy Morawica o przekazanie działek sąsiednich, które mają być przeznaczone na 
parking.  
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zaproponował 
pozytywne zaopiniowanie projektów ww. uchwał.  
 
W przeprowadzonym łącznym głosowaniu oddano: 
6 głosów „za” 
0 głosów „przeciw” 
2 osoby wstrzymały się od głosowania. 
 
Opinie Komisji, sporządzone na podstawie wyników głosowania stanowią załącznik 
nr 6 i 7 do protokołu.  
 
Ad. 1d. 
Członkowie Komisji otrzymali Projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Kielce, nieruchomości gruntowej, 
stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, oznaczonej w ewidencji 
gruntów miasta Kielce działką nr 111/4 o pow. 0,0417 ha (KW 59 140) (załącznik do 
akt XX sesji Sejmiku). 
 
Dyrektor Roman Dziedzic – poinformował, że ta sprawa była już przedmiotem prac 
Sejmiku Województwa w dniu 24 marca br. Sejmik wyraził zgodę na bezprzetargowe 
oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości na rzecz właścicieli lokali 
nieruchomości sąsiedniej. W trakcie realizacji tej uchwały wystąpiły trudności 
proceduralne. Gmina Kielce nie potrafiła precyzyjnie określić swego udziału w tej 
nieruchomości. W tym czasie wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Kielce 
o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Kielce prawa własności w/w 
nieruchomości. Wystąpienie jest spowodowane trudnościami w określeniu 
faktycznego udziału, przypadającego gminie Kielce w nieruchomości zabudowanej, 
oznaczonej w działce sąsiedniej.  
 
Poinformował, że samorząd gminy Kielce podjął już decyzje o przekazaniu 
nieruchomości dla Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej przy ul. Ściegiennego o pow. 
1 ha. Zarząd przychylił się więc do propozycji gminy Kielce. 
 
Przewodniczący Komisji – wobec braku głosów w dyskusji zaproponował 
pozytywne zaopiniowanie przez Komisję omówionego projektu uchwały.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
6 głosów „za” 
0 głosów „przeciw” 
2 osoby wstrzymały się od głosowania. 
 
Opinia Komisji, sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu. 
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Ad. 1.f) 
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie ustalenia wysokości 
stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg wojewódzkich Województwa 
Świętokrzyskiego na cele nie związane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg (załącznik do akt XX sesji Sejmiku.) 
 
Pan Stanisław Zieliński – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich – poinformował, ze konieczność podjęcia takiej uchwały wynika 
z ustawy o drogach publicznych. W ustawie tej znajduje się upoważnienie organu 
stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego w odniesieniu do określonych 
zarządów dróg, do ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego. Zatem w przypadku 
dróg wojewódzkich organem właściwym jest sejmik wojewódzki. 
Ustawa wskazuje maksymalne wysokości stawek. Ustalone stawki przedstawiają się 
jak w uzasadnieniu do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji – otworzył dyskusję. 
 
Radny Janusz Dobrowolski – zadał pytanie, kto i w jakim celu zajmuje pas 
drogowy? 
 
Dyrektor Stanisław Zieliński – wymienił przypadki korzystania z pasa drogowego 
przez osoby prywatne, które np. dokonują remontów na odcinku łączącym ich 
posesję z drogą. Często pas drogowy jest zajmowany przez gminy, pod różnego 
rodzaju inwestycje infrastrukturalne. Gminy ponoszą zwykle opłaty, w wymiarze 
rocznym. Samorządy wielokrotnie wnosiły już o anulowanie wobec nich opłat. 
Niestety ani Zarząd, ani ŚZDW nie mają kompetencji do podejmowania takich 
działań. 
 
Przewodniczący Komisji - stwierdził, że taka uchwała może stanowić element 
zobowiązujący gminy, by te, projektując inwestycje, szukały rozwiązań unikających 
strefy pasa drogowego.  
 
Radny Ryszard Nagórny – poinformował, ze dawniej było przyjęte za regułę przy 
planowaniu inwestycji, aby infrastruktura techniczna była prowadzona w przestrzeni 
publicznej, a nie prywatnej, ponieważ prywatni właściciele mogą odmówić dostępu do 
swoich nieruchomości.  
 
Radny Sławomir Szarek – zadał pytania: 
- czy słup oświetleniowy również jest formą zajęcia pasa drogowego i czy ponoszone 
będą z tego tytułu opłaty? 
- jak stawki zaproponowane w projekcie przez Zarząd kształtują się na tle innych 
stawek przyjmowanych np. przez gminy, czy powiaty za zajęcie pasa ich dróg? 
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Dyrektor Stanisław Zieliński – poinformował, że słupy oświetleniowe są zwolnione 
z opłat. Ich dysponentem jest właściwy zakład energetyczny. W odniesieniu do 
drugiego pytania, poinformował, że wszystkie samorządy są obecnie na etapie 
ustalania stawek, więc Zarząd Województwa posiłkował się jedynie zapisami ustawy. 
 
Przewodniczący Komisji – wobec braku głosów w dyskusji zaproponował 
pozytywne zaopiniowanie przez Komisję omówionego projektu uchwały.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
6 głosów „za” 
1 głos „przeciw” 
1 osoba wstrzymała się od głosowania. 
 
Opinia Komisji, sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu.  
 
Ad. 1g) 
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku w sprawie wniosku do 
Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności z Konstytucją przepisów 
ustaw (załącznik do akt XX sesji Sejmiku) 
 
Skarbnik Województwa – przedstawił ww. projekt uchwały. Przypomniał, że jego 
pomysłodawcą był Klub Radnych LPR, który przygotował wstępny projekt uchwały.  
Urząd Marszałkowski przyjął ww. inicjatywę do realizacji i przygotował projekt 
spełniający wymagania wniosku do Trybunału Konstytucyjnego.  
 
Radny Sławomir Szarek – przypomniał, że Komisja zapoznawała się ze 
stanowiskiem LPR podczas prac nad projektem budżetu województwa na 2004 rok. 
Zasadniczo wniosek dotyczy przekazywania województwu zadań bez pełnego 
zabezpieczenia ich realizacji. Przykładem takich zadań jest organizowanie 
przewozów regionalnych.  
 
Przewodniczący Komisji – wobec braku dalszych głosów w dyskusji zaproponował 
pozytywne zaopiniowanie przez Komisję omówionego projektu uchwały.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za” 
0 głosów „przeciw” 
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
Opinia Komisji, sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik 
nr 10 do protokołu.  
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Ad. 2.  
Członkowie Komisji otrzymali projekt planu pracy Komisji na II półrocze 2004 roku 
(załącznik nr 11 do protokołu). 
 
Przewodniczący Komisji – poprosił członków o zgłoszenie uwag do propozycji 
departamentów lub wskazanie innej tematyki, którą ich zdaniem powinna omówić 
Komisja na posiedzeniach w II półroczu br. 
Podkreślił, że plan pracy ma charakter otwarty i w niczym nie blokuje inicjatyw 
radnych, które mogą być zgłoszone także później  
Komisja przy 7 głosach „za” przyjęła plan pracy na II półrocze 2004 roku.  
 
 
Ad. 3.  
 
Spraw różnych nie zgłoszono.  
 
Posiedzenie zostało zakończone o godz. 14:00. 
 
 
  
        Przewodniczący Komisji  
Protokół sporządziła:      
M.Solińska –Pela 
                Andrzej Nowak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




